

**ANALISIS KRITIK SOSIAL NGAGUNAKEUN PENDEKATAN
SOSIOLOGI SASTRA DINA NOVEL “ANAK SEGALA BANGSA”
KARYA PRAMOEDYA ANANTA TOER JANTEN ALTERNATIF
BAHAN PANGAJARAN SISWA KELAS XI**

ku

Kamelia Nurul Herminati
195030063

Program Studi Pendidikan Bahasa dan Sastra Indonesia
Fakultas Keguruan dan Ilmu Pendidikan
Universitas Pasundan Bandung

RINGKESAN

Ieu panalungtikan miboga tujuan pikeun ngadéskripsikeun rupa-rupa kritik sosial ngagunakeun pamarekan sosiologi sastra nu aya dina novél “Anak Semua Bangsa” karya Pramoedya Ananta Toer sakaligus dijadikeun alternatif bahan ajar siswa kelas XI. Panalungtikan ieu ngagunakeun métode déskriptif kualitatif. Sumber data ieu ngagunakeun buku novél “Anak Semua Bangsa” karya Pramoedya Ananta Toer ogé sumber tina buku atawa bahan bacaan séjénna salaku bahan référénsi dina ieu panalungtikan. Data anu kapanggih dina ieu panalungtikan jumlahna aya 17 data, nya éta: 2 kritik sosial politik, 3 kritik sosial ékonomi, 2 kritik sosial atikan, kritik sosial kabudayaan dina novel ngan eusina cutatan kalimah-kalimah anu patali jeung ajén-inajén budaya jeung henteu ngandung cutatan kalimah kritik sosial budaya, 5 kritik sosial moral, 5 kritik sosial kulawarga jumlahna 5 data, kritik sosial kaagamaan dina novél ngan eusina cutatan kalimah-kalimah anu patali jeung ajén-inajén kaagamaan wungkul jeung henteu ngandung cutatan kritik sosial agama, kritik sosial gender dina novel ngan eusina cutatan kalimah anu patali jeung gender. ajén-inajén jeung teu ngandung cutatan kalimah kritik sosial génder, jeung kritik sosial téhnologi dina novel ngan ngandung cutatan kalimah-kalimah anu patali jeung ajén-inajén téhnologi wungkul tur henteu ngandung cutatan kritik sosial téhnologi. Salajuna, hasil analisis diluyukeun kana kurikulum 2013 dumasar kana Kompetensi Inti jeung Kompetensi Dasar nu aya dina Permendikbud No. 37 Taun 2013 kalawan KD 3.7 ngeunaan analisis ajén (budaya, sosial, moral, agama, jeung atikan) dina novél. Salian ti éta, dijieun bahan ajar pikeun ngarojong diajar siswa kelas XI.

Kecap Poko: analisis, kritik sosial, novel, bahan ajar